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Referat – Bestyrelsesmøde den 25. september 2023 
Sted: Have 20 
Deltagere: Ulla Holm, Birgit Nielsen, Steen, Anita Frost Jensen og Martin Christensen 
Afbud: B. Eller 
Referent: Martin  
 
Dagsorden: 

1. Referat fra sidste møde 
2. Siden sidst/samt opfølgning 
3. Foreliggende sager 
4. Økonomi 
5. Næste møde 
6. Eventuelt 

 
Ad. 1 
Godkendt uden bemærkninger. 
 
Ad. 2 & 3 

� Kun en enkelt henvendelse siden sidst. Pårørende til beboerne på demensplejehjemmet 
anmoder om lov til at benytte grusvejen langs cykelstien til kørsel med hestevogn den 12. 
oktober, hvilket bestyrelsen er enige om at give lov til. 

� Præmieudvalget samles endnu en gang, da det har vist sig at de pågældende haver der på 
sidste bestyrelsesmøde var indstillet til præmie, ikke opfylder kriterierne for modtagelsen. 
Bestyrelsen udarbejder et forslag til den kommende generalforsamling om fremtidige 
kriterier for præmieudvalg, udvælgelse af haver og tildeling af præmier. Steen undersøger i 
den sammenhæng muligheden for at indlede et samarbejde med HF/Frydenlund om 
gensidig udvælgelse på tværs af de to haveforeninger og hele bestyrelsen overvejer frem til 
næste gang vi mødes, om vi skal indlede et sådant samarbejde, eller tilslutte os Aarhus 
Kredsens udvælgelse og tildeling af præmier. 

� Der var enighed i bestyrelsen om, at der ikke var kræfter til at afholde høstfest i 
indeværende år, men at der indstilles til forårets generalforsamling om arrangementet 
genetableres, såfremt der melder sig tilstrækkelig arbejdskraft til en gruppe bag dette. 

� Renoveringen af faciliteterne i Fælleshaven fortsættes som aftalt. 
� Dispensationsansøgning til Aarhus Kommune vedrørende hækkehøjde med mere er endnu 

ikke besvaret. Ulla forfølger sagen. 
� Bestyrelsen fordelte de af Anita fremstillede Flügger-kort, til fordeling til de enkelte haver. 

Kortet indebærer, at vi som forening og enkeltmedlemmer opnår minimum 20% rabat. 
Kortene er uden navn og følger haverne ved salg. 

� Brdr. Møller har tilsyneladende gennemgået stier og ralbelægning, men der er fortsat 
meget ral på parkeringspladsen ved have 37. Dog måske ikke mere end at vi kan klare 
opgaven internt. 

� Vedrørende kloakering er der tilsyneladende opstået nogle indberetningsfejl fra 
kloakmester Peter Hinnerup/Frederik. Ulla samler op på det med firmaet. 
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� Havekonsulenten besøger som aftalt haveforeningen på onsdag, den 27. september fra 
klokken 1800 i Fælleshaven. 

� Det planlagte fællesarbejde lørdag den 9. september forløb tilfredsstillende og de planlagte 
opgaver plus et par ekstra blev nået indenfor de tidsmæssige rammer. Bestyrelsen finder 
det ikke nødvendigt med yderligere fællesarbejde i denne sæson. I samarbejde med 
pladsmanden sås der græs mellem hæk og fortov langs Skovvangsvej. 

� Bestyrelsen foretog opfølgende havevandring umiddelbart efter sidste fællesarbejde, 
hvilket kun medførte få bemærkninger. Da det ikke var en fuldtallig bestyrelse der 
gennemførte denne vandring, blev et spørgsmål fra en af have-lejerne først drøftet på 
dette bestyrelsesmøde. Det drejede sig om plantevækster under hækkene (i dette tilfælde 
skovjordbær) som lejeren gerne ville bibeholde. Bestyrelsen er dog enige om at en 
grænsesætning ikke vil være mulig at opretholde, hvorfor vi henholder os til den praksis 
der gennem årene har været gældende, at der skal værre renholdt under hækkene og at 
det er deltagerne i havevandringerne der udstikker kriterier og påmindelser. 

� Have 40 er klar til salg og have 52 klargøres og vurderes den 2. oktober. 2 x 2 planlagte syn 
af til- og nybygninger er blevet aflyst. Nye datoer er ikke på plads endnu. 

� På det nyligt afholdte repræsentantskabsmøde i Aarhus Kredsen, blev der blandt andet 
orienteret om den nye aftale der var under indgåelse med Aarhus Kommune, hvorefter det 
tillades hver havelejer at holde 5 høns, samt at der tillades biavl i et vist omfang (1 bistade 
pr. 5 haver). En aftale der dog skal besluttes på den enkelte haveforenings 
generalforsamling. Bestyrelsen er positivt indstillede for begge former for husdyrhold og 
Martin udarbejder et beslutningsforslag til den kommende generalforsamling på 
bestyrelsens vegne. 

� Når vi afholder generalforsamling i vores forening, skal vi husker at sende både indkaldelse 
og referat til Aarhus Kredsen. 

� Referat fra repræsentantskabsmødet kan læses på: 
https://aarhuskredsen.dk/index.php/dokumenter/referat-arkiv/ 

� Der er blevet udtrykt utilfredshed med at andre end havelejere og gæster i haverne 
benytter vores parkeringspladser, især den nærmest Skovvangsvej. Tilsyneladende har det 
ikke medført problemer med at kunne parkere sin bil for medlemmerne, så i første omgang 
nøjes vi med at udarbejde et skilt, hvoraf det fremgår at det er private parkeringspladser. 

 
Ad. 4 
Kort orientering fra kassereren om at budgettet følges på bedste vis tog bestyrelsen til 
efterretning. 
 
Vi besluttede, at det bestyrelsesmedlem der lægger lokaler til bestyrelsesmøder med forplejning i 
form af brød, kaffe og lignende, på anmodning kan modtag 250 kroner pr. gang. 
 
Ad. 5  
Næste bestyrelsesmøde afholdes hos Martin i have 54, tirsdag den 24. oktober fra klokken 1000. 
 
Ad. 6 

https://aarhuskredsen.dk/index.php/dokumenter/referat-arkiv/
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Flytningen af tidspunktet for dette bestyrelsesmøde medførte en del uhensigtsmæssig e-
mailkorrespondance på kryds og tværs, hvilket vi er enige om at bestræbe os på ikke gentager sig. 
Det er selvfølgelig tilladt den enkelte at melde afbud til møderne, men der skal være yderst 
presserende årsager til at mødet aflyses/flyttes. 
Så ved anvendelse af e-mail og/eller sms. Læs teksten igennem inden du trykker på send. 


